

non seulement une récompense de ce qu'elle a fait dans le passé, mais encore une lumière et comme un programme d'action pour l'avenir. Ces encouragements et ces conseils l'aideraient puissamment à poursuivre et à accomplir l'œuvre d'enseignement, de progrès, de salut social dont le succès est entre ses mains.

Je prie Votre Sainteté de bénir tout spécialement l'institution dont j'ai cru devoir l'entretenir dans cette lettre, et d'agréer, en même temps, les sentiments de respectueuse soumission avec lesquels j'ai l'honneur d'être,

De Votre Sainteté,

Le très humble et très dévoué fils

† LOUIS-NAZAIRE,

Archevêque de Québec.

Rome, 6 avril 1902.

LETTRE DE N. S.-P. LE PAPE

A MGR L'ARCHEVÊQUE DE QUÉBEC

VENERABILI FRATRI LUDOVICO NAZARIO

ARCHIEPISCOPO QUEBECENSI MAGNO CANCELLARIO

UNIVERSITATIS STUDIORUM LAVALLIANÆ

LEO PP. XIII.

Venerabilis frater, salutem et apostolicam benedictionem.

Libenter sane abs te cognovimus de isto, cui præsides, Lyceo magno, annum propediem completum iri quinquagesimum postquam est feliciter conditum: simulque fore ut id eventum, te quidem præeunte ac tuis istic in Episcopatu collegis, curantibus autem qui ex illa disciplina sunt profecti, illustribus lætitiæ significationibus celebretur. Compertum Nobis est, quantum in nobili studiorum optimorum domicilio insit momenti ad rem catholicam istic tuendam. Quare dignum esse atque ad bona incepta urgenda in primis utile intelligimus commemorari, quemadmodum necessario apud vos tempore id institutum initia cepit, quibus adintoribus deinceps creverit, quas in commune utilitates hoc toto spatio, favente Deo,